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- The Bureau is invited to take note of the latest developments regarding the situation in Ukraine, 
in view of the decisions taken by the CDCPP at its last meeting and to make any proposals that 
it deems appropriate.

- Le Bureau est invité à prendre note des derniers développements concernant la situation, eu 
égard à la décision prise par le CDCPP lors de sa dernière réunion et à formuler les 
propositions qu’il estimera souhaitables.
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At its last meeting on 19-21 March 2014, “referring to the March 17, 2014 Committee of Ministers’ 
decision CM/DEL/DEC (2014) 1194/ 1.7E ‘On the situation in Ukraine’, the CDCPP expressed concern 
over the possible impact the ongoing crisis might have in respect of the Council of Europe standards 
and activities in the fields of culture, heritage, and landscape”.  

As far as its mandate was concerned, the CDCPP “invited the Bureau to consider the possible effects 
on the implementation of ongoing activities and – as necessary – to propose appropriate action aimed 
at addressing the identified issues” (Report of the 3rd CDCPP Meeting: CDCPP(2014)20).

Following the letter of 19 March 2014 from Mr Yevhen Nuschuk, Minister of Culture of Ukraine 
(Appendix I), Ms Snežana Samardžić-Marković, Director General of Democracy, sent a letter in reply 
(Appendix II). The Secretariat has recently received a reply dated 29 May 2014 from Ms Olesia 
Ostrovska-Liuta, First Deputy Minister of Culture (Appendix III).

The Committee of Ministers has approved the implementation of a series of urgent measures (ensuring 
the protection of human rights; constitutional reform; elections; capacity building for parliamentarians; 
civil society) supported by voluntary contributions.

The Bureau is invited to follow this item.

*  *  *

Lors de sa dernière réunion du 19 au 21 mars 2014, le CDCPP « mentionnant la décision du Comité 
des Ministres du 17 mars 2014 CM/DEL/DEC (2014) 1194/1.7F ‘Sur la situation en Ukraine’ s’[est]
déclar[é] préoccupé par les incidences que pourrait avoir la crise actuelle sur les normes et les activités 
du Conseil de l'Europe dans les domaines de la culture, du patrimoine et du paysage ».

Pour ce qui concerne son mandat, le CDCPP a « invit[é] le Bureau à réfléchir aux éventuelles 
conséquences sur la mise en œuvre des activités en cours et s’il y a lieu à proposer des mesures 
appropriées pour remédier aux problèmes recensés » (Rapport de la 3

e
Réunion du CDCPP : 

CDCPP(2014)20). 

Donnant suite à un courrier du 19 mars 2014 de la part de M. Yevhen Nuschuk, Ministre de la Culture
d'Ukraine (Annexe I), Mme Snezana Markovic-Samardžić, Directeur Général de la Démocratie, a 
adressé un courrier en réponse (Annexe II). Le Secrétariat a récemment reçu une réponse en date du 
29 mai 2014 de Mme Olesia Ostrovska-Liuta, Première Vice-Ministre de la Culture (Annexe III).

Le Comité des Ministres a approuvé la mise en œuvre d’une série de mesures urgentes soutenues par 
des contributions volontaires (assurer la protection des droits de l'homme ; la réforme constitutionnelle ; 
élections; le renforcement des capacités pour les parlementaires; la société civile). 

Le Bureau est invité à suivre ce point.

https://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=CM/Del/Dec(2014)1194/1.7&Language=lanFrench&Ver=original&Site=CM&BackColorInternet=DBDCF2&BackColorIntranet=FDC864&BackColorLogged=FDC864
https://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=CM/Del/Dec(2014)1194/1.7&Language=lanEnglish&Ver=original&Site=CM&BackColorInternet=DBDCF2&BackColorIntranet=FDC864&BackColorLogged=FDC864
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A P P E N D I X   I  /
A N N E X E   I
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A P P E N D I X   II /
A N N E X E   II
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A P P E N D I X   III /
A N N E X E   III
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